
Øget åbenhed og 
gennemsigtighed

Ikke et fuldstændigt billede

Åbent samråd - åbne skattelister

Samrådsspørgsmål Ø
Finder ministeren det rimeligt, at man kun 
offentliggør firmaernes skattebetaling og 
ikke medtager de andre parametre, som gør 
sig gældende i forbindelse med 
virksomheders bidrag til det danske 
samfund jf. ministeren egne udtalelser på 
P1 Morgen den 19. december 2012?

Svar:
Beslutningen om de åbne skattelister er 
truffet på baggrund af den årelange debat 
om selskabers skattebetaling. Formålet er at 
øge åbenheden og gennemsigtigheden, 
hvilket giver en mere oplyst debat. Det 
mener jeg er i alles interesse.

Skattelisterne giver ikke et fuldstændigt 
billede af selskabernes bidrag til 
samfundet, men de bidrager til øget 
åbenhed på et område, der i mange år har 
været i fokus og formentlig også i 
fremtiden vil være i fokus.
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Selskaberne kan forklare 
skattebetalingen

Virksomheder afregner -
forbrugerne betaler

Ingen planer om at udvide 
ordningen

Når oplysningerne om selskabers 
skattebetaling er offentligt tilgængelige, 
betyder det også, at selskaberne har 
mulighed for at reagere på dette og forklare 
årsagerne til størrelsen af skattebetalingen. 
Det er også i selskabernes interesse.

Det er ikke helt enkelt at opgøre 
virksomhedernes bidrag til samfundet. 
Eksempelvis opkræves og afregnes både 
moms, A-skatter og flere afgifter af danske 
virksomheder, men det er i sidste ende 
slutforbrugeren og lønmodtageren, der reelt 
betaler.

Regeringen har ingen aktuelle planer om at 
udvide åbenheden til at omfatte andre 
skatter eller afgifter, men hvis selskaberne 
kommer med specifikke ønsker, må vi tage 
en dialog om det.


